
 

 

НАЦИОНАЛНА ЗДРАВНООСИГУРИТЕЛНА КАСА 
София 1407, ул. „Кричим” № 1  

 

 

 

 

СТЕНОГРАФСКИ ПРОТОКОЛ 

ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК 

03 АПРИЛ 2024 ГОДИНА 

 

 

 Днес, 03 април 2024 г., в сградата на НЗОК, гр. София, ул. „Кричим“ 

№ 1, ет. 4 се проведе редовно заседание на Надзорния съвет на НЗОК. 

 

Присъстват: 

От Надзорния съвет на НЗОК: доц. Михаил Околийски, проф. Илко 

Гетов, Георги Клисурски, Румен Спецов, проф. Григор Димитров, Тодор 

Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

Станимир Михайлов – управител на НЗОК 

Отсъстват следните членове на Надзорния съвет: д-р Иван Кокалов, 

Теодор Василев 

 

Заседанието започна в 16.05 часа. 

 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Добър ден, колеги. Имаме кворум. 

Уважаеми членове на Надзорния съвет, имате дневния ред. Той е от две 

точки плюс т. Разни. Всички сме запознати с него. Който е съгласен с така 
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предложения дневен ред, моля да гласува. Приема се единодушно дневният 

ред. 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Приемане на проект на решение на Надзорния съвет на НЗОК, във връзка 

с решения на Националния съвет по цени и реимбурсиране на 

лекарствените продукти от заседание, проведено на 21.03.2024 г., относно 

повишаване нивото на реимбурсация на лекарствени продукти, 

предназначени за лечение на сърдечно-съдови заболявания в Приложение 

№ 1 на Позитивния лекарствен списък, във връзка с постъпило 

мотивирано предложение от Националната здравноосигурителна каса 

(писмо с изх. № 32-00-187/11.03.2024 г.), на основание чл. 32, ал. 2 от 

Наредбата за условията, правилата и реда за регулиране и регистриране 

на цените на лекарствените продукти, съгласно Решение на Надзорния 

съвет на Националната здравноосигурителна каса № РД-НС-04-

27/07.03.2024 г. 

2. Предложение за сключване на допълнителни споразумения с търговци на 

едро на медицински изделия, надвишили обемите си към 31.12.2023 г., по 

сключените договори от 2022 г. и 2023 г. 

3. Разни. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен 

Спецов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: По първата точка, която е 

Приемане на проект на решение на Надзорния съвет на НЗОК, във връзка с 

решения на Националния съвет по цени и реимбурсиране на лекарствените 



3 

 

продукти от заседание, проведено на 21.03.2024 г., относно повишаване 

нивото на реимбурсация на лекарствени продукти, предназначени за 

лечение на сърдечно-съдови заболявания в Приложение № 1 на Позитивния 

лекарствен списък, във връзка с постъпило мотивирано предложение от 

Националната здравноосигурителна каса (писмо с изх. № 32-00-

187/11.03.2024 г.), на основание чл. 32, ал. 2 от Наредбата за условията, 

правилата и реда за регулиране и регистриране на цените на лекарствените 

продукти, съгласно Решение на Надзорния съвет на Националната 

здравноосигурителна каса № РД-НС-04-27/07.03.2024 г. Г-н Михайлов, 

моля да докладвате. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Ще помоля да допуснете в залата Ганка 

Аврамова и Владимир Афенлиев, защото ще помоля г-н Афенлиев да даде 

информация относно това какво е изпълнението за тази група лекарства за 

2023 г., както и за първите два месеца на 2024 г., защото от тези данни ще 

се види, че всъщност бюджетът за 2023 г. за тази група лекарства е спазен 

много точно, а по отношение на разходите, които са за първите два месеца 

на тази година, пак за тази група лекарства, се движи в рамките. Т.е., това 

са предпоставки, които показват, че с голяма степен на вероятност 

увеличението на разходите в следствие на взетото решение, което е 

подкрепено и от Националния съвет по цени и реимбурсиране на 

лекарствените продукти, да бъдат много по-малки, отколкото това, което 

беше предвидено в първоначалното… 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Нали идеята беше повече хора да го 

ползват? 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: То е изчислено при хипотезата, че 

повече хора ще го ползват, но ние винаги трябва да сме по-консервативни в 

тези изчисления. 

В залата влизат Ганка Аврамова и Владимир Афенлиев. 
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СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Предвид на това, че в Националната 

здравноосигурителна каса беше получено писмо от Българската стопанска 

камара и Конфедерацията на работодателите и индустриалците в България, 

в което бяха изложени на първо място тяхната принципна подкрепа към 

тази политика, но на второ място са дали становище по отношение на това 

как биха могли да бъдат финансирани евентуално такива допълнителни 

разходи. В тази връзка е и предложение за това решение на Надзорния 

съвет, което сме дали като проект. Но, преди това предлагам да чуем 

данните, които г-н Афенлиев може да ни даде по отношение на разходите 

за тази група лекарства за 2023 г. Съответно за 2023 г. ще бъде ли 

необходимо да бъде доплащано по Механизма по отношение на тази група 

лекарства, както и по отношение изпълнението за първите два месеца за 

2024 г. за същата група лекарства. 

ВЛАДИМИР АФЕНЛИЕВ: Имаме окончателните коефициенти за 

цялата 2023 г., които са получени след годишното изравняване. Припомням 

също, че второ и трето тримесечие така наречената група Б не си стигна 

тавана на разходите и компаниите, които участват в тази група Б не 

плащаха никакъв Механизъм. Тук искам да подчертая, че това са всички 

ПРУ в група Б, а не само тези, за които говорим, че сега участват в групите 

продукти, на които се повишава реимбурсацията. Съответно годишният 

коефициент за 2023 г. за група Б е 0.091421 в период, което ще рече, че 

целият годишен бюджет на група Б се получава надхвърляне в рамките на 

1%, което надхвърляне трябва да се раздели между 68 ПРУ, разбира се не 

по равно. Това означава, че максимумът, който някой ПРУ от тази група би 

върнал е в рамките на 150 – 200 хиляди лева. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Колко е общата сума? 

ВЛАДИМИР АФЕНЛИЕВ: Таванът на групата е 330 млн. лв. 

ГАНКА АВРАМОВА: А за първо тримесечие е 82 607 800 лв. 



5 

 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: 1% от 82 млн. лв. 

ВЛАДИМИР АФЕНЛИЕВ: Защото коефициентът е 0.091421. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Точно така. Да знаем каква е масата. 

ВЛАДИМИР АФЕНЛИЕВ: Което се дели на 68 ПРУ съобразно 

делът им в превишението. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Т.е., общата сума на превишението 

колко лева е? 

ВЛАДИМИР АФЕНЛИЕВ: 3 986 624 лв. След няколко дни ще го 

публикуваме официално на сайта, както го правим всеки път, за трите 

групи. Може би да кажа и за другите две групи. За никоя от тях 

коефициентът не надхвърля единица.  

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Това е най-важната новина. 

ВЛАДИМИР АФЕНЛИЕВ: 0.91 е за първа група, 0.93 е за трета 

група. Особено за трета група се притеснявахме, за онколекарствата. Това 

показва, че… 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Ако за онколекарствата превишим… 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Можем ли да заключим, че прогнозите 

на базата на които е съставен бюджетът са в максимална степен точни? 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Колко е общата сума за годината? 

ВЛАДИМИР АФЕНЛИЕВ: 2023 г. още е трудно да кажем. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Кажи порядъкът. Кажи за 2023 г. 

Тези числа трябва да бъдат в главата ни.  

ГАНКА АВРАМОВА: За лекарствените продукти, които се 

заплащат на аптеките, индустрията е възстановила на НЗОК през 2023 г. 

288 112 065 лв. Това е за лекарства, назначени по протокол. Тези, които са 

без протокол и са в този ред на параграфа, група Б – 49 574 735 лв. за 2023 
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г. За годината възстановените разходи от ПРУ съгласно Наредба № 10 са 

328 264 285 лв. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: При разход за лекарства 1 милиард 

и нещо. Значи това е 20%. 

ВЛАДИМИР АФЕНЛИЕВ: От две години има стандартен тренд. 

Възстановените средства се движат между 20 и 21%. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Чудесно. Ето това нещо, уважаеми 

г-н Михайлов, трябва да се съобщи на обществото, че фармаиндустрията не 

пречи на здравната каса, а е възстановила 20 на сто от стойността на 

лекарствата. Всеки пети лев е възстановен. Това нещо е съобщение вече, 

ако трябва да бъдем сериозни. Защото се създава впечатление, че 

фармаиндустрията какво ли не прави. Ето, възстановила е 328 млн. лв. И 

това нещо, ако не го съобщим като новина, е грях, според мен. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Според мен това нещо също 

трябва да се оповести, още повече в контекста на това решение, което ще 

вземем. Защото те истински ни партнират в това ние да осигурим това 

реимбурсиране на част от медикаментите на 100%. Те се съгласиха априори 

на този ход. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Доц. Околийски, виждате какви 

работи стават и ние в тази стая ги приемаме, утвърждаваме ги и си 

заминаваме. И никой не знае, освен нас, това. Ако някой от нас се появи по 

телевизията да го каже, ще го каже. Ако не се появи, няма да го каже. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Аз искам да потвърдя, че и двете 

асоциации подкрепиха тази мярка още от самото начало. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: И ние, двете работодателски 

организации, също я подкрепихме. 
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СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Също държа да подчертая, че това 

решение беше взето с пълно единодушие от целия Надзорен съвет. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Има и още едно нещо, че подобно решение 

за пръв път се случва след 2016 г. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Точно в тази връзка, отчитайки 

подкрепата на фармаиндустрията, се свика днешното заседание с това 

предложение да бъде взето решение по представения проект с цел да бъде 

внесена увереност и спокойствие в нашите договорни партньори. 

ВЛАДИМИР АФЕНЛИЕВ: Само, ако разрешите, имам 

предложение това да се направи наистина, след като на база коефициентите 

се получат точните числа, тъй като това е годишно изравняване. За някои 

ПРУ може да се наложи да им връщаме пари, а за други ПРУ може да се 

наложи да доплащат. Числата няма да са различни от тези граници, но все 

пак, за да можем да потвърдим, да знаем точните числа. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Искам да кажа, че този Надзорен 

съвет, който работи в тези 9 месеца, бихме искали това да стигне до 

гражданите какво е свършено, защото, ако се изчака точното число, това 

може би ще стане другата седмица, по-другата седмица, ще има ново 

ръководство на Министерство на здравеопазването и ние ще бъдем най-

вероятно сменени като представители на държавата… 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: И ние се оттегляме. 

ВЛАДИМИР АФЕНЛИЕВ: В този смисъл можем да кажем още 

една добра новина. Разходите за група Б за януари и февруари са в рамките 

на 30 – 31 млн. лв. на месец, това са брутни разходи, от които, като махнем 

отстъпките на индустрията и теглим черта, годишният таван, който сте 

гласували, е 100% в рамките на бюджета сега за 2024 г. Т.е., 

бюджетирането е направено перфектно. 
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ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Когато се въведе и пълната верификация… 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Когато се въведе и тя, тогава още 

по-голямо изчистване. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Тя вече е в сила и към момента няма 

проблеми нито с аптеки, нито с болнични лечебни заведения. 

ВЛАДИМИР АФЕНЛИЕВ: Резултатът за онколекарствата до 

голяма степен се дължи на верификацията. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: За която успяхме да се преборим. Защото си 

спомняте какво беше август, септември и т.н. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Не август, още от март. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Аз казвам, че ескалираха нещата август 

месец. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: В такъв случай ще подготвим едно 

прессъобщение и ще Ви го разпространим за бележки, за да може да излезе 

в следващите 1 – 2 дена след днешното решение. За да могат всички да го 

погледнат и в рамките на тази седмица да бъде разпространено. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, още изказвания по първа 

точка? 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Ние в края на краищата сега коя 

версия приемаме от това проекторешение? 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Тя е само една. Това, което е 

предложено и решението е от 4 точки. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Аз имам въпроси относно 

формулировките. По т. 1 дали според Вас има нужда да се добави една 

фраза – при спазване на разпоредбите на § 1, ал. 2 от Преходни и 

заключителни разпоредби на Закона за бюджета на НЗОК за 2024 г.?  
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ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Знаем за какво става дума. Надзорът 

е длъжен най-малкото да спазва закона. В закона е записано това. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Значи няма нужда от това. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: В противен случай ние нарушаваме 

закона. Така, както е написано е написано достатъчно добре - когато има 

възможност да се прави. Решението е написано така, че ни позволява 

вариации в бъдеще време. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Изписани са всички възможности, 

които са предвидени в Закона за бюджета на НЗОК за 2024 г. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Тук хубавото на решението е, че е 

записано и за кого се отнася. Не въобще за фармаиндустрията, а се отнася 

само за тази група лекарства, за които ние сме взели решение. Тук не 

даваме шанс на онези, които не са направили това, да се възползват от това. 

Това е много добре. Т.е., решили сме с обхвата на тази разпоредба. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: А по трета точка словоредът е малко 

тромав. Колегите, ако го разбират е ок. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Кажете какво не разбирате. Вие 

мислите, че е неразбираемо? 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Аз разбирам всичко, но като го прочете 

един… 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: То не е направено за публиката. За 

публиката е прессъобщението. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Много е дълго, но това няма да го 

четат лаици. 

ГАНКА АВРАМОВА: То е разбираемо за хората, които го прилагат. 
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ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да не забравяме, че след тези 

решения има одит. Това е направено за одитната институция. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Разбираемо ли е за г-н Михайлов, 

който ще го прилага? 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Да. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Да вървим към гласуване. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, имате решението пред 

Вас. Няма нужда да го изчитам цялото. Моля, който е съгласен с това 

предложение, да гласува. Решението се приема единодушно. Благодаря. 

По т. 1 от дневния ред 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Приема разходите през второ и трето тримесечие на 2024 г. за заплащане 

на лекарствени продукти от група Б предназначени за лечение на сърдечно-

съдови заболявания в Приложение № 1 на Позитивния лекарствен списък, 

за които е определено от Националния съвет по цени и реимбурсиране на 

лекарствените продукти на проведено заседание на 21.03.2024 г. заплащане 

от НЗОК на 100%, да бъдат компенсирани от бюджета на НЗОК за 2024 г. 

от здравноосигурителните плащания за лекарствени продукти, резерв и от 

други показатели с установено неусвояване на средства по Закона за 

бюджета на НЗОК за 2024 г.  

2. С конкретно решение Надзорният съвет на НЗОК коригира условните 

бюджети за лекарствените продукти от група Б, приети с решение № РД-

НС-04-23/31.01.2024 г. на Надзорния съвет на НЗОК, в увеличение с 

формираните средства на извършените разходи от НЗОК за второ и трето 

тримесечие на 2024 г. за лекарствените продукти по решение № РД-НС-04-

27/07.03.2024 г. на Надзорния съвет на НЗОК. 
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3. Дължимите по реда на Механизма, гарантиращ предвидимост и 

устойчивост на бюджета на НЗОК през 2024 г. за лекарствените продукти, 

заплащани напълно или частично със средства от бюджета на НЗОК, приет 

с решение № РД-НС-04-19/31.01.2024 г. на Надзорния съвет на НЗОК 

(Механизма) средства от притежателите на разрешение за употреба (ПРУ) 

за лекарствените продукти по решение № РД-НС-04-27/07.03.2024 г. на 

Надзорния съвет на НЗОК и Националния съвет по цени и реимбурсиране 

на лекарствените продукти, които се включват в изчислението по реда на 

Механизма, да се предвидят и отразят в решението на Надзорния съвет на 

НЗОК по т. 2 и съгласно същото да се регламентира по сключените 

договори с ПРУ компенсирането на средствата чрез прихващане в периода 

на годишното изравняване и разпределяне на средства по чл. 1, ал. 2, ред 

1.3 „Резерв, включително за непредвидени и неотложни разходи“ след 1 

септември 2024 г. 

4. Възлага на управителя на НЗОК ежемесечно след 1 май 2024 г. да 

представя информация на Надзорния съвет на НЗОК за изпълнението на 

разходите за лекарствени продукти по група Б и след анализ на прогнозата 

за стойността на средствата, необходими за компенсиране на ПРУ, да 

предложи стойността в конкретното решение по т. 2, на база на която да се 

извършат действията за прилагането реда на Механизма и сключените 

договори с ПРУ. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен 

Спецов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да се напише в прессъобщението, че 

решението е прието единодушно. 



12 

 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: И да уведомим асоциациите. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Да, ще ги уведомим и отделно ще 

подготвим прессъобщение. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Това, което казаха колегите е добре, 

но писмото, което се направи до двете работодателски организации, нека да 

има един отговор, че това, което са дали е разгледано от Надзорния съвет, 

единодушно е прието и по този начин е осъществено това, което ... 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: И Министерство на финансите изготви 

писмо. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: За това става дума. Трябва да се 

опише. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: В докладната е описано много 

подробно. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да се напише до организациите. 

Защото двете организации подкрепиха това решение от пет. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Изчерпахме дискусията. 

Гласувахме първа точка. 

Втора точка е - Предложение за сключване на допълнителни 

споразумения с търговци на едро на медицински изделия, надвишили 

обемите си към 31.12.2023 г., по сключените договори от 2022 г. и 2023 г. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Ще помоля г-н Манов да позволите да 

влезе в залата да докладва. 

В залата влиза Костадин Манов. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Без да изпадам в подробности, става 

въпрос за допълнителни споразумения с търговците на едро по отношение 

на изчерпани лимити за доставка на медицински изделия. Тъй като по 
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досега действащите правила тези решения трябва да минават през Надзорен 

съвет за утвърждаване, тук става въпрос за 17 броя договори, които следва 

да бъдат разгледани от Надзорния съвет, които са за периода 2023 г. 

КОСТАДИН МАНОВ: Става въпрос за вложени медицински 

изделия по Списъка, който беше в сила за 2023 г. Във вътрешните правила, 

както г-н Михайлов спомена, имаме една точка, в която се казва, че когато 

обемът на сключените договори достигне 80%, ние уведомяваме 

съответния търговец на едро, за да може той да поиска увеличаване на 

обема, тъй като той няма право да откаже на лечебно заведение, когато то 

направи заявка към него, да достави съответно медицинско изделие. 

Всъщност не може да си изпълниш договора и да кажеш – аз бях до тук. Ти 

трябва да продължиш да доставяш медицински изделия за пациентите. И в 

тази връзка точно по този начин е описано, че при достигане на 80% от 

обема имат право да поискат увеличение на обема по договора, за да може 

да се сключи анекс и касата да заплати вложените медицински изделия, 

които са вложени на пациента. 

ВЛАДИМИР АФЕНЛИЕВ: Искам да обърна внимание, че обемът 

по Спецификацията не се превишава. 

КОСТАДИН МАНОВ: Дали той не си е прогнозирал правилно 

обема, когато е сключвал договора, дали има по-завишен интерес от страна 

на лечебни заведения, от лекари специалисти, не можем да гадаем каква е 

ситуацията. Но, реално има вложени медицински изделия, които са над 

обема, които НЗОК трябва да заплати. Става въпрос за такива медицински 

изделия. И по старите, действащи тогава Правила, условието беше, когато 

има такива случаи на искане за увеличаване обема медицински изделия, те 

трябва да минат през разрешение от Надзорния съвет на НЗОК. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Това се случва всяка година. Няма 

нещо извънредно. 
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ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Т.е., ние не разширяваме обхвата, а 

в рамките на обхвата променяме структурата. 

КОСТАДИН МАНОВ: За тази цел е необходимо да бъде ясно 

казано, че има механизъм. Когато има увеличение на обема по 

Спецификацията, влиза в действие и се прилага Механизмът за абсолютно 

всички медицински изделия, които имат надвишение. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Това го разбрахме и е много добре. 

Отново казвам, бюджетът не го засягаме, правим в рамките на бюджета 

това нещо. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Става въпрос за 17 броя допълнителни 

споразумения. 

КОСТАДИН МАНОВ: 17 броя допълнителни споразумения с 

размер на стойността 4 744 417 лв. Като пак повтарям, че това са вече 

вложени медицински изделия по клинични пътеки, амбулаторни 

процедури, одобрени са за заплащане от районните каси на договорните 

партньори - лечебните заведения и чакащи просто договорно основание да 

бъдат заплатени от НЗОК на търговците на едро. 

ВЛАДИМИР АФЕНЛИЕВ: Те са вложени и са свързани с 

конкретно ИЗ. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Това означава, че трябва да го 

гласуваме, за да вървим напред. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, имате предложението за 

решение пред Вас. Който е съгласен с това решение, моля да гласува. 

Решението се приема. Всички са „за“. 

По т. 2 от дневния ред 
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НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

I. По договор № РД-14МИ-29/13.02.2023 г. с Аджибадем Сити Клиник 

ЕАД 

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Chocolate 

PTA Balloon Catheter, с НЗОК код B04043000100001 с 16 броя. 

2. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Sphera DR 

MRI SureScan + SelectSecure MRI SureScan + C315/С304 

Catheter+CapSureFix Novus MRI Surescan, с НЗОК код C08082060000001 с 4 

броя. 

3. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Endurant 

IIs/Endurant IIs Bifurcation Stent Graft, с НЗОК код B04049010000022 с 3 

броя.  

II. По договор № РД-14МИ-46/14.02.2023 г. с Булмед 2000 ЕООД  

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Endurity Core 

DR + Tendril STS + Isoflex (PM2152+2088+1944), с НЗОК код 

C08082030000027 с 4 броя. 

III. По договор № РД-14МИ-30/13.02.2023 г. с Екос Медика ООД 

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Carpentier-

Edwards® PERIMOUNT® Pericardial Bioprosthesis (aortic), с НЗОК код 

C01012010000029 с 25 броя. 

2. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие INSPIRIS 

RESILIA Aortic Valve, с НЗОК код C01012030100001 със 7 броя. 

IV. По договор № РД-14МИ-60/21.02.2023 г. с Интерагро 90 ЕООД  

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Sphera DR 



16 

 

MRI SureScan + CapSureFix Novus MRI SureScan + CapSureFix Novus MRI 

SureScan, с НЗОК код C08082030000033 с 25 броя.  

2. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие  Adapta DR/ 

Adapta VDD, НЗОК код C08082050000031 с 5 броя.  

3. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Sphera/L DR 

MRI SureScan, с НЗОК код C08082050000066 с 13 броя. 

V. По договор № РД-14МИ-26/13.02.2023 г. с Интермедика Груп EООД 

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Ankura™ 

Cuff, с НЗОК код B04049010000028 със 77 броя. 

2. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Ankura™ 

AAA, с НЗОК код B04049010000026 с 12 броя.  

VI. По договор № РД-14МИ-43/13.02.2023 г. с Маримпекс – 7 ЕООД 

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие ALLEGRA 

Transcatheter Heart Valve ALLEGRA Delivery System TF, с НЗОК код 

C14140020000015 с 5 броя. 

VII. По договор № РД-14МИ-42/13.02.2023 г. с Медикард ООД 

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Perceval S, с 

НЗОК код C01012040000009 с 37 броя.  

VIII. По договор № РД-14МИ-21/13.02.2023 г. с Нестмар Медикал 

ЕООД 

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Agent 

MONORAIL Paclitaxel-Coated PTCA Balloon Catheter, с НЗОК код 

B04043000000016 с 67 броя. 

IX. По договор № РД-14МИ-8-23/13.02.2023 г. с Новимед Кардио ЕООД 
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1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие BeGraft 

peripheral stent graft, с НЗОК код B04042080000001 с 20 броя. 

X. По договор № РД-14МИ-11/13.02.2023 г. с РСР ЕООД 

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие 

Транскатетърна сърдечна клапа Myval, с НЗОК код C14140010000010 с 66 

броя. 

XI. По договор № РД-14МИ-36/13.02.2023 г. с РСР ЕООД 

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Sterile 

SpiderFX™ Embolic Protection Systems, с НЗОК код B04042060000010 с 19 

броя.  

2. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Prevail 

Paclitaxel-coated PTCA Balloon Catheter, с НЗОК код B04043000000055 с 9 

броя. 

XII. По договор № РД-14МИ-15/13.02.2023 г. със Софарма Трейдинг АД 

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие CanGaroo 

Envelope, с НЗОК код C08084000000004 с 6 броя. 

XIII. По договор № РД-14МИ-56/21.02.2023 г. със Софарма Трейдинг 

АД 

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Enitra 6 DR + 

Solia S + Selectra, с НЗОК код C08082060000004 със 79 броя. 

2. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Enitra 6 DR + 

Solia S + Solia S + Selectra, с НЗОК код C08082060000006 с 10 броя. 

XIV. По договор № РД-14МИ-61/21.02.2023 г. със Софарма Трейдинг 

АД 

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Dynetic-35, с 
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НЗОК код B04042013000024 с 92 броя. 

2. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Pantera Lux, 

с НЗОК код B04043000000005 със 75 броя. 

XV. По договор № РД-14МИ-51/14.02.2023 г. с Хелткеър С ООД 

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Supera 

Peripheral Self Expanding Stent System, НЗОК код  B04042021000002  с 89 

броя. 

2. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие X.ACT 

Carotid Stent System, с НЗОК код  B04042050000002 с 40 броя. 

3. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие MitraClip G4 

System/Clip Delivery System XT, NT, NTW, XTW/ Steerable Guide Catheter, с 

НЗОК код C14140040000001 с 3 броя. 

XVI. По договор № РД-14МИ-22/25.05.2022 г. с Нестмар Медикал 

ЕООД 

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие ACURATE 

neo2 AORTIC VALVE SYSTEM ACURATE neo2 TRANSFEMORAL 

DELIVERY SYSTEM, с НЗОК код C14140020000014 с 1 брой. 

XVII. По договор РД-14МИ-26/02.03.2022 г. с Интерагро 90 ЕООД  

1. Увеличава обема на доставка на медицинското изделие Medtronic 

CoreValve Evolut R System/CoreValve Evolut R TAV, с НЗОК код 

C14140020000007 с 1 брой. 

Възлага на управителя на НЗОК да сключи допълнителни 

споразумения към горепосочените договори за увеличените обем на 

доставка на съответните медицински изделия. 
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ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен 

Спецов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

Костадин Манов напуска заседанието. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, точка трета е т. Разни. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Предложен е за утвърждаване „Списък 

на диетични храни за специални медицински цели, заплащани напълно или 

частично от бюджета на Националната здравноосигурителна каса“. Със 

заповед е назначена комисия в изпълнение на решение на Надзорния съвет, 

която е провела съответната процедура за изготвянето на този списък. В 

крайна сметка, след като е извървяна цялата процедура, комисията е 

заседавала, отправила е покани, получила е ценови предложения, 

разгледала ги е, след което е излязла с протокол и след като е договорила и 

съответни отстъпки, има окончателна комплекса оценка. В крайна сметка е 

одобрен от комисията Списък с диетични храни за специални медицински 

цели, заплащани напълно или частично от бюджета на Националната 

здравноосигурителна каса, който е приложен към докладната записка и Ви 

е предложен за одобрение. 

ВЛАДИМИР АФЕНЛИЕВ: Съгласно решение на Надзорния съвет 

от миналата година, където се добавиха две нови показания – частична и 

пълна малнутриция в следствие на медицински причини. Всъщност в 

Спецификацията са добавени старите храни плюс добавените нови храни, 

покриващи тези показания. Това беше искане, което Надзорът го постави. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: В тази връзка аз искам да Ви 

благодаря за добрата работа, защото това беше доста сложен въпрос с 
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много голям обществен интерес, с много емоции от чисто човешко 

естество. Ние ги разбираме, но не можем да отворим вратата максимално 

широко, защото няма средства, но с този подход с включването на 

среднотежката и тежка малнутриция към различни заболявания смятам, че 

удовлетворяваме нуждата и на деца, и на други пациенти от такъв тип 

медицински храни. Изчетох всичките протоколи от работата на комисията. 

Смятам, че всичко е много прозрачно и креативно. Това е нещо, което 

бяхме дали като обещание и наистина го изпълняваме по един много добър 

начин. Благодаря. Аз лично ще гласувам „за“. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: И това трябва да се съобщи. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, който е съгласен да 

утвърдим така предложения ни „Списък с диетични храни за специални 

медицински цели, заплащани напълно или частично от бюджета на НЗОК“, 

моля да гласува. Решението се приема единодушно. 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава „Списък с диетични храни за специални медицински цели, 

заплащани напълно или частично от бюджета на НЗОК“, приложение към 

настоящото решение.  

2. Възлага на управителя на НЗОК да предприеме съответните действия по 

публикуване на утвърдения Списък по т. 1 на интернет-страницата на 

НЗОК. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен 

Спецов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 
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ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Минахме през трудни моменти. 

Няма да се връщаме към тях. Но това е нещо, което е много важно 

Националната здравноосигурителна каса да бъде близко до хората. Ще си 

позволя още нещо да кажа. На тържеството на Националната 

здравноосигурителна каса – 25 години юбилей имаше такива послания 

касата да усеща пулса на обществото и това да си личи не само по 

решенията, които взима, а и в комуникационните стратегии, и разговорите, 

както с хората, така и с отделните съсловни и професионални организации. 

Тук още нещо малко може да се направи, защото и тези неща, които днес 

обсъдихме – първа и трета точка са от изключително голям интерес. И 

когато те биват решени, макар и частично, има социални медии, има други 

форми, хората си преписват тези заслуги на себе си, а работата истински, 

професионално е свършена тук. Трябва това да се каже по правилния 

начин, за да се разбира ролята на държавата и на такава 

мултифункционална организация, каквато е Националната 

здравноосигурителна каса. Това е в интерес на всички.  

Имаме ли нещо друго за разглеждане? 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Не. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Благодаря Ви, колеги, за 

участието. Закривам заседанието. 

Заседанието приключи в 16.40 часа 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 

НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК: 

 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ 

 

Изготвил: 

Д. Беличева 


